
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 83 af 9. november 2021 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Anne Honoré Østergaard (V). 
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Side 2 af 2 

Spørgsmål 

Er ministeren enig i, at den manglende reaktion fra de mange pensionsopsparere næppe 

kan skyldes andre årsager, end at de ikke har læst eller forstået den information, som Skat-

testyrelsen har givet på årsopgørelsen, og at en tydeliggørelse af informationen på fremti-

dige årsopgørelser ikke vil hjælpe de mange, der i tidligere år har fået beskåret deres pensi-

onsfradrag, og som ikke har været opmærksom på den for disse år givne information? 

Der henvises til svar på SAU alm. del – spørgsmål 672 (folketingsåret 2020-21). 

 

Svar 

En tydeliggørelse af informationen på fremtidige årsopgørelser vil primært hjælpe de pen-

sionsindbetalere, der i fremtiden indbetaler over rateloftet. 

 

Derudover vil det også hjælpe borgere, der også i tidligere år har indbetalt over rateloftet, 

uden at få merindbetalingerne tilbage, eller overført til en anden pensionsordning med 

fradragsret, idet det må antages, at de i samme anledning vil ændre på forholdet fra tidli-

gere år. 

 

Borgere, der ikke længere indbetaler over rateloftet, men tidligere har gjort det, får ikke 

gavn af en tydeliggørelse. En mulig forklaring på, at borgerne ikke længere indbetaler over 

rateloftet, kan dog være, at de pågældende borgere er blevet gjort opmærksomme på mu-

ligheden for udbetaling eller overførsel af den ikke-fradragsberettigede del, eller allerede 

har fået den ikke-fradragsberettigede del udbetalt eller overført den til en livrente, og der-

for fremadrettet har taget højde for rateloftet. 
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